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شناسایی ۲۳۲ بیمار جدید کووید-۱۹
بر اســاس اعلام وزارت بهداشــت، متاســفانه در طول یک شــبانه روز، پنج 
بیمار کووید-۱۹ جان خود را از دســت دادنــد و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۱۴۱ هزار و ۳۱۵ نفر رسید.به گزارش ایسنا، بر اساس اعلام مرکز 
اطلاع رســانی و روابط عمومی وزارت بهداشت، از روز ۹ خردادماه تا روز ۱۰ 
خردادماه و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۲۳۲ بیمار جدید مبتلا به 
کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۳۵ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 

کووید-۱۹ در کشور به هفت میلیون و ۲۳۲ هزار و ۳۴ نفر رسید.
متاســفانه در طول ۲۴ ســاعت، پنج بیمار کووید-۱۹ جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۴۱ هزار و ۳۱۵ نفر رســید.
خوشبختانه تا روز ۱۰ خردادماه هفت میلیون ۴۹ هزار و ۴۴۲ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.۵۲۴  نفر از بیماران مبتلا به 
کووید-۱۹ نیز در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 
دارند.تا روز ۱۰ خردادماه ۵۲ میلیون و ۲۴۵ هزار و ۵۵۷ آزمایش تشخیص 
کووید-۱۹ در کشور انجام شده است. در حال حاضر شمار شهرستان های در 
وضعیت قرمز و نارنجی صفر اســت، اما ۲۵۳ شهرستان در وضعیت زرد قرار 

دارد و ۱۹۵ شهرستان نیز در وضعیت آبی است.

تزریق بیش از ۱۴۹ میلیون و ۹۲۸ هزار واکسن 
کرونا در کشور

طبق اعلام وزارت بهداشــت، مجموع واکســن های تزریق شده در کشور به 
۱۴۹ میلیون و ۹۲۸ هزار و ۳۴۵ دوز رسید.به گزارش ایسنا، بر اساس اعلام 
مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت بهداشت،  تا روز ۱۰ خردادماه ۶۴ 
میلیــون و ۵۳۸ هزار و ۷۹۴ نفــر دوز اول، ۵۷ میلیون و ۸۵۱ هزار و ۲۱۴ 
نفر دوز دوم و ۲۷ میلیون و ۵۳۸ هزار و ۳۳۷ نفر، دوز ســوم واکســن کرونا 
را تزریق کرده اند.بر این اساس مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
۱۴۹ میلیون و ۹۲۸ هزار و ۳۴۵ دوز رســید.همچنین در یک شبانه روز ۲۴ 

هزار و ۸۴۹ دوز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

اعلام »شهریه« مدارس غیردولتی 
در اواخر خرداد

مدیــرکل مدارس غیردولتی وزارت آموزش و پرورش درباره تعیین شــهریه 
مدارس غیردولتی گفت: بخشــنامه تعیین شــهریه به استان ها ابلاغ شده و 
مــدارس در حال ثبت اطلاعات خود اعم از تعداد معلمان، هزینه های جاری، 
نرخ اجاره بها، برنامه درســی و غیره هستند. ابلاغ شهریه ها اواخر خرداد ماه 

اعلام خواهد شد.
ســعید صالح در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به پرسشی مبنی بر راهکارهای 
جبرانی و تقویت دروس در مدارس غیردولتی با توجه به غیرحضوری برگزار 
شدن چندماه ابتدایی کلاس های درس اظهار کرد: مدارس غیردولتی موظف 
بودند ســرفصل های درســی که وزارت آموزش وپرورش اعلام می کند را با 
کیفیت مناسبی ارائه دهند.وی افزود: اگر جایی هم محدودیتی وجود داشته 
و یا امکانش فراهم نبوده آن بخش باید جبران شود و آموزش های لازم برای 

دانش آموزان ارائه شود.
مدیرکل مدارس غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه اگر بخشی از 
دروس که جزو سرفصل های اصلی و اساسی بوده است جامانده باشد، مدرسه 
موظف اســت آن را در قالب همان شهریه رسمی که دریافت کرده ارائه دهد 
گفت: اما ممکن اســت اولیای مدرسه به این نتیجه برسند که چون آموزش 
غیرحضوری بوده، لازم اســت کلاس تقویتی برگزار شــود که با هماهنگی 
شورای مدرســه و منطقه و با رضایت خود اولیاء، ترتیب داده می شود.صالح 
همچنین درباره تعیین شــهریه مدارس غیردولتی گفت: بخشــنامه تعیین 
شــهریه به استان ها ابلاغ شــده و مدارس در حال ثبت اطلاعات خود اعم از 
تعداد معلمان، هزینه های جاری، نرخ اجاره بها، برنامه درسی و غیره هستند. 

ابلاغ شهریه ها اواخر خرداد ماه اعلام خواهد شد.

رسانه ها بانک اطلاعاتی خبرنگاران را 
برای طرح ترافیک تکمیل کنند

رئیس مرکــز ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهــران گفت: ثبت نام 
خبرنگاران متقاضی دریافت طرح ترافیک در سامانه »تهران من« ادامه دارد.
وی گفت: سهمیه هر رســانه باتوجه به ویژگی هایی از جمله سابقه فعالیت، 
دوره انتشار، گستره مخاطبان و تعداد خبرنگاران فعال ارزیابی شده و بعد از 

تشکیل کمیته تسهیم، اختصاص خواهد یافت.

تولید بیش از ۱۸ میلیون سرنگ 
در تجهیزات پزشکی هلال احمر

 علیرضا عسکری با اشــاره به این که بیش از ۱۸ میلیون سرنگ در شرکت 
تجهیزات پزشــکی هلال احمر تولید شده است از تداوم تولید صافی دیالیز 
خبر داد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر؛ علیرضا عسکری، 
مدیرعامل ســازمان تدارکات پزشــکی جمعیت هلال احمر با اشاره به اهم 
تولیدات شــرکت تجهیزات پزشــکی هلال ایران از ۲۱ فروردین تا بیســتم 
اردیبهشــت ماه گفت: ســازمان تدارکات پزشــکی جمعیت هلال احمر در 
ماه های اخیر با تمام توان و ظرفیت در مســیر تولید و تامین نیازهای کشور 

گام برداشته و هر چه در توان داشته در این مسیر به کار برده است.
 ،G۲۲ وی افزود: در همین راســتا انواع سرنگ شــامل ۵ میل با سر سوزن
سرنگ ۲ میل با سر سوزن G۲۳، سرنگ ۱۰ میل با سرسوزن G۲۱، سرنگ 
۵ میل ســه تکه با سرســوزن G۲۲، سرنگ ۲ میل ســه تکه با سرسوزن 
G۲۳ مجموعا به تعداد ۱۸ میلیون و ۸۹۲ هزار عدد در شــرکت تجهیزات 
پزشــکی هلال ایران تولید شده است.این مقام مســئول در جمعیت هلال 
  F۷۰ ،F۶۰  ،F۸ ،F۷ ،F۶ احمر خاطرنشــان کرد: تولید انواع صافی دیالیز
بــه تعداد ۱۵۳ هزار عدد نیز در این بازه صورت گرفته و تلاش می شــود تا 
در حوزه تولید صافی دیالیز به کمک وزارت بهداشــت آمده و نیاز کشــور را 

برطرف کنیم.
عسکری با اشاره به سایر تولیدات شرکت تجهیزات پزشکی هلال ایران ادامه 
داد: فیســتولای وریدی به تعداد ۱۷ هزار عدد، فیستولای شریانی به تعداد 
۱۷ هزار و ۵۰۰ عدد، ست دیالیز به تعداد ۸۰ هزار جفت، کنستانتره پودری 
بــی کربنات به تعداد ۱۴۴ هزار عدد نیز از تاریخ بیســت و یکم فروردین تا 
بیســتم اردیبهشت ماه تولید شده است.مدیرعامل سازمان تدارکات پزشکی 
جمعیــت هلال احمر تصریح کرد: تولید فلاکن بــه تعداد ۱۳۴ هزار عدد و 
تولیــد محلول دیالیز ۵ لیتری به تعداد ۳۵ هزار و ۶۰۰ گالن نیز در این بازه 
زمانــی صورت گرفته که این تولیدات نقش بســزایی در تامین نیاز بیماران 

داشته است.

تأکید فرماندار تهران بر برخورد قاطع
 با متخلفین و اجرای آرای قضایی ماده ۱۰۰

فرمانــدار تهران بر برخورد قاطع با متخلفین و اجرای آرای قضایی ماده صد 
تاکید کرد.به گزارش ایســنا، قاسم محمد طهرانی فرماندار تهران در حاشیه 
بازدید ســه ســاعته خود از منطقه ۵ گفت: بازدید بســیار خوبی بود که در 
جریان برخی اتفاقات در این منطقه قرار گرفتیم. بخشــی در بحث ساخت و 
سازهای غیر مجاز و آرایی که برای تخریب و قلع و قمع ابنیه غیر مجاز صادر 
شده را شاهد بودیم و یک بخشی هم درباره اراضی »مراد آباد« بود که مسائل 
خــاص خودش را دارد. وی با تشــکر از جدیت مدیریت شــهری در احقاق 
حقوق شهروندان بر برخورد قاطع با متخلفین و اجرای آرای قضایی ماده صد 
تاکید کرد و افزود: کار دوســتان ارزشــمند است که از همه ظرفیت ها برای 
رفع اشکالات و حل و فصل مسالمت آمیز این پرونده ها استفاده می کنند و 
امیدواریم اجرای این آرا بدون کمترین آسیب و تنش به پایان برسد فرماندار 
تهران تاکید کــرد: در زمینه اجرای این احکام همکاری و هماهنگی لازم را 
با شــهرداری منطقه ۵ خواهیم داشــت و امیدواریم از ظرفیت های قانونی 
اســتفاده شــود تا در این زمینه به نتیجه منطقی برســد. به گزارش ایسنا، 
احســان شریفی شــهردار منطقه ۵ نیز در جریان حضور فرماندار تهران در 
منطقه گفت: مدیریت شــهری در منطقــه ۵ با هیچ متخلفی تعارف ندارد و 
در این زمینه به برخورد جدی با ســاخت و ساز های غیر مجاز و اجرای آرای 

قضایی ماده صد خواهد پرداخت.

اخبار کوتاه
انتقاد از رفتارهای پرخطر در صدا و سیما

»خندوانه« با کدام مجوزماسک ها را از صورت ها برداشت؟

وزیر آموزش و پرورش خبر داد 

کمبود بیش از ۳۴ هزار معلم در کشور

عضو شورای شهر تهران:

کاری برای نوسازی بافت فرسوده تهران نکردیم
به ایمنی بافت فرسوده هم مانند برج ها حساس باشیم

رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت اعلام کرد

غربالگری تب و بثورات پوستی در مرزها

استاندار تهران عنوان کرد

ضرورت تکمیل بیمارستان های نیمه تمام استان تهران

دوشنبه شب در برنامه  خندوانه، مجری برنامه با بیان این 
که می خواهد خبر خوشی به مردم بدهد، اعلام کرد که از 
این به بعد در ضبط این برنامه، اســتفاده از ماســک برای 
تماشاچیان حاضر در اســتودیو ضروری نیست؛ اظهاراتی 
که واکنــش عضو کمیته علمی کرونا را به دنبال داشــت 
و این ســوال را مطرح کرد که دست اندرکاران این برنامه 
با مشــورت و مجوز کدام نهاد علمی و تخصصی، اقدام به 

برداشتن ماسک ها از تریبون رسانه ملی کرده اند؟
به گزارش ایســنا، این اقدام از ســوی یکی از برنامه های 
پرمخاطب رســانه ملــی که خود می توانــد الگوی مهمی 
برای رعایت پروتکل های بهداشــتی باشــد، در شرایطی 
انجــام گرفت که هیچ یک از ما خاطرات تلخ دو ســال و 
نیم گذشــته، فوتی های روزانه چند صد نفری و همچنین 
مجاهدت هــای کادر درمان را از یاد نبرده ایم. از طرفی هم 
هرچند که به اذعان متخصصین اکنون به شــرایط تقریبا 
پایــدار بیماری رســیده ایم، اما هنوز هم حتــی با وجود 
بــه نزدیک صفر رســیدن آمار مرگ و میــر این بیماری، 
پیش بینی از آینده بیماری نیست و نمی توان پروتکل های 

بهداشتی بویژه ماسک را کنار گذاشت. 
تاکنون نیز بر اساس آخرین آمار وزارت بهداشت ۷ میلیون 
و ۲۳۱ هــزار و ۸۰۲ نفــر در ایران به ایــن بیماری مبتلا 
شــدند که از این بین بر اساس آمارهای رسمی ۱۴۱ هزار 
و ۳۱۰ نفــر نیز جان خود را از دســت داده اند. همچنین 
به اذعان مســوولان مربوطه، حدود ۳۰۰ نفر شهید مدافع 
سلامت جان خود را فدای محافظت از هموطنان کرده اند.
حال در این شــرایط سوال این اســت که برگزاری جشن 
کنار گذاشتن ماســک در یک برنامه تلویزیونی که انتظار 
می رود رسالت خود در راستای فرهنگسازی در چنین امر 
مهمی را به درستی اجرا کند، چه تاثیری در کاهش رعایت  

پروتکل های بهداشتی کرونا خواهد داشت؟
دکتر مجید مختاری در گفت وگو با ایسنا،  با تاکید بر اینکه 
به طور کامل از پاندمی کرونا خارج نشده ایم، گفت: خیلی 
از کشــورهای دنیا مجددا در حال مشــاهده رشد ملایم 
صعــودی ابتلا و حتی مرگ و میر بیماری هســتند. البته 
آمار مرگ و میر دنیا بســیار نازل شــده است ولیکن چند 
کشور هســتند که در این زمینه هشدار می دهند. با توجه 
به این موضوع و متخصصین کمیته علمی کرونا این اتفاق 
نظر درباره پایان پاندمی و کنار گذاشتن رعایت پروتکل ها 

وجود ندارد.
وی افزود: خوشبختانه برنامه  تلویزیونی که اشاره می شود 
اقدام به برداشــتن ماســک ها کرده اند را بنــده ندیده ام و 
نمی دانم با چه دلیلی، علیرغم مســتندات علمی شناخته 
شده از سوی ســازمان های بین المللی، اقدام به برداشتن 
ماســک کرده اند؟ آیا واقعــا افرادی از ســتاد ملی کرونا، 
ســتاد ملی واکسیناسیون کرونا یا کمیته علمی کرونا این 
مشــورت را داده اند که می توان ماسک را برداشت؟ همین 
الان از جلســه کمیته علمی واکسن خارج می شوم و همه  
شــرکت کنندگان ماسک داشتیم و پروتکل ها و فواصل را 
رعایت کردیم و اصلا این بحث وجود نداشــته که رعایت 

پروتکل های بهداشتی باید کاسته شود.

او ادامه داد: آیا کمیته علمی کرونا که به ســتاد ملی کرونا 
مشورت می دهد، اعلام کرده است که می توان پروتکل های 
بهداشتی را کنار گذاشت؟ ما اکنون با همکاری بسیار خوب 
مردم در رعایت پروتکل ها و تزریق واکسن به شرایط بسیار 
مناسب و ایده آلی رسیده ایم ولی ممکن است خدایی نکرده 

یک اتفاق خاصی بیفتد. ب
نده همواره خواهش کرده ام که چند ماه به ما فرصت بدهید 
تا سِیر بیماری در دنیا را ببینم زیرا کشورهایی وجود دارند 
که شاید شرایط مناسبی نداشته باشند پس باید علی رغم 
اینکه اکنون در مدیریت بیماری یکی از بهترین کشورهای 
دنیا هســتیم اما همچنان به رعایت پروتکل های بهداشتی 
از جمله اســتفاده از ماســک و تزریق واکسن اهتمام ویژه 

ورزیم.
ایــن عضو کمیته علمی کرونا با تاکید بر اینکه کووید-۱۹ 
ویروس بسیار ناشناخته ای است که با این چنین اقدامات 
امکان آسیب پذیری از ناحیه ویروس به وجود خواهد آمد، 
تصریح کرد: رفتار ویروس ناشــناخته است که چندین بار 
صدمه عمده به بشریت زده است و اینکه بدون مستندات 
علمی و گزارش اپیدمیولوژی در یک رسانه عمومی و برنامه 
تلویزیونی پرطرفدار کنار گذاشــتن ماسک را به این شکل 
القا کنیم، ناپختگی اســت. همین الان رعایت پروتکل های 
بهداشــتی در سطح جامعه زیر ۲۰ درصد است بعد با این 

اقدامات حتی این ۲۰ درصد را هم از دست بدهیم؟
وی افزود: ما هنوز در بیمارســتان ها به شــکل اتفاقی در 
حال مشاهده کرونا هستیم یعنی فرد برای بیماری دیگری 
بســتری می شود و برای جراحی تست می شود و مشخص 
می شود که کرونا مثبت است. درست است که مرگ و میر 
بســیار پایین آمده است اما جای سهل انگاری وجود ندارد. 
شرایط کرونا کاملا غیرقابل پیش بینی است و ما به عنوان 
یک گروه علمی باید بدترین شرایط را هم درنظر بگیریم تا 
آماده باشیم اما، در عین حال بهترین شرایط را برای جامعه 

آرزو کنیم.او در خصوص پیش بینی از شــرایط کرونا طی 
روزها و ماه های آتی، بیان کرد: اینکه رسانه القای ناامیدی 
کند و یا از ســوی دیگر امید واهی بدهد،  از هر دو سمت 
نادرست است. ما باید با زمان جلو برویم و هفتگی شرایط 
کرونا را بررســی کنیم. حرف های ما نمی تواند بر اســاس 
رفتار ویروس های قبلی باشد بلکه باید متناسب با ویروس 
موجودی باشد که چندین بار ثابت کرده که کاملا غیرقابل 
پیش بینی اســت. به احتمال قوی موج جدیدی نخواهیم 
داشت اما تغییر رفتار مردم و زیادتر شدن تعداد ویروس در 
ســطح جامعه احتمال تغییر ژنتیکی و جهش های دیگر را 

هم به وجود می آورد.
وی افزود: با تزریق واکســن یا ابتلای بــه بیماری پادتن 
تشکیل شــده اما فراموش نکنیم عمر این پادتن ها کوتاه 
اســت و ممکن است بین ســه تا ۵ ماه بیشــتر نباشد و 
بعد تقلیل پیدا کند پس نمی دانیم کســی که ۵ ماه قبل 
واکســینه شــده آیا طی ماه های آتی هم همچنان ایمن 
خواهد بود یــا خیر؟ گروه بزرگی از ســالمندان،  بیماران 
خاص،  افرادی که اقدام بــه تزریق دزهای یادآورد نکردند 

و... آسیب پذیر هستند.
 درســت است که آمار تزریق واکســن دز یک و دو بسیار 
خوب بوده اســت اما متاســفانه آمار تزریق دزهای بوستر 
واکسن در کشور ما بسیار ناامید کننده است؛ به شکلی که 
تزریق دز ســوم کمتر از ۳۰ درصد است پس ساده انگاری 
اصلا جایز نیست.مختاری درخاتمه تاکید کرد: تعدادی از 
افراد یعنی بین ۸ تا ۱۰ میلیون نفر نیز اصلا واکسن نزدند 
و باید با هر ابزاری که داریم برای تشــویق این افراد اقدام 

کنیم.
کرونا تمام نشده است

 رامبد جوان اظهارات خود را اصلاح کند
استاد ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
در واکنش به کنار گذاشــتن ماسک  در برنامه خندوانه با 

مجوز شورای سلامت ســازمان صدا و سیما گفت: وانمود 
کردن اینکه کرونا تمام شده و ماسک نزنید، دوباره اتفاقات 

ناگواری را رقم خواهد زد.
علیرضــا ناجی رئیــس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی در گفت وگو با ایلنا، 
در واکنش به کنار گذاشــتن ماسک  در برنامه خندوانه با 
مجوز شــورای سلامت ســازمان صدا و سیما و اظهار نظر 
مجری این برنامــه مبنی بر اینکه احتمال ابتلا به بیماری 
کرونا با وجود تزریق سه دوز واکسن، تهویه مناسب و سقف 
بلند استودیو خیلی کم است، اظهار کرد: کرونا هنوز تمام 

نشده است.
 اگرچه کرونا در بســیاری از کشــورهای جهان به مرحله 
کنترل رسیده است، اما هنوز تمام نشده است و بر همین 
اساس باید همچنان برخی از ملاحظات بهداشتی را داشته 
باشــیم.وی افزود: تجارب قبلی نشان داده که اگر به کرونا 
فرصت دهیــم، همچنان این ویــروس می تواند بچرخد و 
دیگران را مبتلا کند. به همین دلیل همچنان باید مسائل 
پیشگیری و فواصل اجتماعی را به ویژه در فضاهای مسقف 

و بسته رعایت کرد و ماسک زد.
ناجی تأکید کرد: به دلیل واکسیناســیون به مرحله بسیار 

خوبی در کنترل این بیماری رسیده ایم. 
گفتن اینکه کرونا تمام شــد درست نیست و ممکن است 
افراد را به اشــتباه انداخته و موجب گردش ویروس شود. 
ما باید اطلاعات درســت را به مردم انتقال دهیم.وی بیان 
کرد: در چنین زمانی که کرونا به این مرحله رسیده است، 
بهترین زمان برای تکمیل واکسیناســیون به ویژه تزریق 
دوز بوستر آن است. دوز سوم واکسن هنوز در ایران به حد 
مطلوب نرسیده است و اگر این کار انجام شود در آینده با 

شرایط بهتری روبه رو خواهیم شد.
این ویروس شناس یادآور شد: در این شرایط که وضعیت 
بیماری تا حد بسیار زیادی از شرایط حاد درآمده  است، اگر 
بخواهیم رعایت نکنیم امکان دارد که در آینده بازهم شاهد 
اتفاقات ناگواری در شــیوع این بیماری باشــیم، به همین 
دلیل در فضاهای عمومی و بســته، زدن ماسک و رعایت 

فاصله جانبی و اجتماعی بسیار مهم است.
وی با اشاره به برنامه شب گذشته خندوانه نیز اظهار کرد: 
این برنامه در این دو ســال روحیه خوبی را به مردم تزریق 
کرده است و در این روزها نیز مردم به این برنامه های شاد 
احتیاج دارند با این حال برای گفتن یک حرف یا انجام یک 
حرکت در حوزه ســلامت و به ویژه در مورد یک بیماری 
همه گیر و ســرایت پذیری مانند کرونا لازم اســت که یک 
مشاور بهداشــتی در کنار آن برنامه باشد تا بدانیم حرفی 
که زده می شــود حرف درستی اســت یا خیر؟ناجی ادامه 
داد: مجری برنامه خندوانه صحبت های خود را اصلاح کند 
و اطلاعات درســتی را دریافــت و آن را به مخاطبان خود 

ارائه دهد. 
ما از هنرمنــدان و افرادی مانند رامبد جوان که مخاطبان 
زیــادی دارند انتظار داریم که حرف های درســتی بزنند و 
پیام های مناســبی را در خصوص سلامت عمومی منتقل 

کنند و مشاوره های خوبی را نیز داشته باشند.

وزیر آموزش وپرورش در گرگان گفت: ۳۴ هزار و۸۰۰ نفر 
معلم در کشور کمبود داریم که از طریق آزمون استخدامی 
وفارغ التحصیلان دانشــگاه فرهنگیــان جبران می کنیم.
به گزارش ایلنای گلســتان، یوسف نوری اظهارکرد: امروز 
آخرین جلسه جمع بندی اجرای طرح رتبه بندی معلمان 
در کمیســیون دولت برگزار می شــود و نتایج جلســه، 
چهارشــنبه آینده در جلســه هیأت دولت مطرح و درباره 
زمان و چگونگــی صدور احکام فرهنگیــان بحث خواهد 
شد.وی همچنین درباره چگونگی جبران کمبود معلم برای 
ســال تحصیلی جدید گفت: حدود ۳۴ هــزار و ۸۰۰ نفر 
از کمبود طریق آزمون اســتخدامی، بخشی از طریق فارغ 
التحصیلان دانشــگاه فرهنگیان و دانشگاه شهید رجایی و 
دانشجویان ســال چهارم دانشگاه فرهنگیان تأمین خواهد 

شد.
وزیر آموزش و پرورش همچنین به کمبود فضای آموزشی 
در کشــور اشــاره کرد و ادامه داد: با رشد جمعیت سالانه 
۴۰۰ هزار نفری دانش آموزان با کمبود فضا روبرو هستیم 
که تلاش می کنیم با کمک رئیس جمهور و هیأت دولت و 
با کمک خیران آن را جبران کنیم.وی خاطرنشــان کرد: با 

این حال سرعت ما برای تامین فضا به اندازه سرعت افزوده 
شدن مدارس فرسوده و تخریبی نیست.

یوســف نوری وزیر آموزش و پرورش همچنین  در سفر به 
اســتان خراسان شــمالی و در جمع فرهنگیان این استان 
گفت: مانع اصلی عــدم تحقق اهداف نظام تعلیم و تربیت 
کنکور اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، نوری با اشاره به 
تلاش های ۱۰ ماهه دولت سیزدهم برای توسعه و آبادانی 
کشور خصوصاً در استان خراسان شمالی گفت: با موافقت 
دولت و حمایت و همراهی مجلس و شــورای نگهبان برای 
تصویب طرح رتبه بنــدی معلمان ۳۸ هزار میلیارد تومان 

اعتبار مصوب شده است.
وی با اشــاره بــه اجرای ســند تحول اظهار کرد: ســند 
تحول یک سند درون ســازمانی نیست و همه دستگاه ها، 
ســازمان ها و نهادها باید به آمــوزش و پرورش در اجرای 
این ســند کمک کنند و به زمان برای اجرایی شدن سند 

تحول نیاز داریم.نوری افزود: سند تحول بنیادین در نظام 
برنامه ریزی جز اسناد تحولی مهم آموزش و پرورش است 
که اصل موضوع سند تحول، یکپارچگی آن است و اجرای 
یکپارچه آن، بســیار دارای اهمیت اســت، لذا در مدارس 
باید به طور یکپارچه و تدریجی اجرا شــود تا تحول ایجاد 
شــود و در هنگام اجرا به مصادیــق تحول باید توجه ویژه 
شود.وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه در برنامه های 
آموزشی باید تغییراتی ایجاد شود که به طور مثال می توان 
به افزودن بازی های گروهی اشاره کرد، اظهار کرد: آموزش 
و پرورش به دنبــال تربیت عنصری مؤثر در جامعه دانش 
بنیان اســت و این هدف فقط در آموزش و پرورش محقق 
می شــود، اما مانع اصلی عدم تحقق اهــداف نظام تعلیم 
و تربیت؛ کنکور اســت.وزیر آموزش و پــرورش ادامه داد: 
در مقاطع ابتدایی و متوســطه اول باید در آموزش دانش 
آموزان خلاقیت به کار گرفته شــود تا ارتقا سطح آموزش 

را داشته باشیم، به عنوان مثال باید شرایط و زمان فعالیت 
دانش آموزان سنجیده شــود تا کیفیت کار بالا رود.نوری 
با اشــاره به پیشرفت خراسان شــمالی در زمینه تعلیم و 
تربیت گفت: در خراسان شمالی، کاربرد خلاقیت ها در امر 
آموزش و پرورش بســیار خوب و چشمگیر بوده است و به 
همت و تلاش دبیران این اســتان، شــاخص های آموزشی 
بسیار خوب رشد پیدا کرد که این موضوع سبب امیدواری 
به آینده استان است.نوری با بیان اینکه طرح تغذیه رایگان 
دانش آموزان مناطق محروم، طرح بســیار مهمی بود و به 
هیچ وجه نباید قطع می شد، اظهار کرد: طرح تغذیه رایگان 
دانش آموزان کم بضاعت به صورت پایلوت در اســتان های 
البرز و سیســتان و بلوچستان آغاز شــده است و در سال 

تحصیلی جدید در تمام کشور اجرا خواهد شد.
وی با اشــاره به اهمیت آموزش مداوم معلمان و برگزاری 
دوره هــای ضمن خدمــت، تصریح کرد: به روز رســانی و 
آموزش مداوم دبیران جهت ارتقا کیفیت آموزش در نظام 
تعلیم و تربیت در اولویت اســت. همچنیــن باید مهارت 
آموزی معلمان با روش های نوین و جدید و در ساعت های 

بیشتر برگزار شود.

عضو شورای شــهر تهران گفت: با گذشت ۹ ماه از شروع 
به کار شــورای ششــم، کاری برای نوسازی بافت فرسوده 

نکردیم.
به گزارش ایســنا، ناصر امانی در جلسه دیروز شورای شهر 
تهران، طی تذکری گفت: دیروز بحث ســاختمان های پر 
خطر مطرح شده، لیستی منتشر شده و جلسات متعدد در 
حال برگزاری اســت. این روند درست است و جامعه باید 
حساســیت نشان دهد. اغلب ساختمان هایی که در لیست 
منتشر شده است متعلق به دولت، نهادهای عمومی، مراکز 
آموزشــی و مراکز درمانی است و اگر ســاختمانی مالک 

شخصی دارد، مالکی اســت که مشکل مالی ندارد، ساکن 
جنوب تهران نیســت و در بافت فرسوده زندگی نمی کند. 
همان حساسیتی که در مورد ســاختمان های بلند مرتبه 
مطرح شده باید در مورد بافت فرسوده در متن جامعه قرار 
بگیرد و لازم است در این شرایط توجه نشان دهیم که هم 
خطرناک اند و هم در معرض آســیب فوری هستند.امانی 
اضافه کرد: وجه مشترک ساختمان های بلند مرتبه و بافت 
فرســوده در تهران مانند ساختمان های بلند مرتبه ای که 
یا در معرض آســیب آتش سوزی هستند یا مشکل سازه و 
مهندســی دارند این است که هر دو در معرض آسیب اند و 

یک زلزله یا حادثه کوچک می تواند یک پلاسکو یا متروپل 
جدیــد را به ارمغان بیاورد. شــعار اصلی ما هم در مجلس 
این دوره و هم در شــورا در این شــرایط، توجه به منافع 
کم برخوردار و محروم تهران اســت. بافت فرسوده  تهران 
عمدتا در مناطق ۱۰، ۱۱، ۱۲، ۱۵، ۱۸ و ۱۹ است. برنامه 
شورا یی که ۹ ماه از روی کار آمدنش می گذرد برای بافت 
فرسوده تهران چیست؟ شــهرداری چه سندی در اختیار 
بنده به عنوان عضو شــورا قرار داده که بگوید برنامه شان 
تا پایان دوره این است که هر سال دو، سه، چهار و یا پنج 
درصد از بافت فرســوده تهران را نوســازی کند؟  این امر 

نیاز به یک تصمیم و مصوبه و اصلاح معیار و ضابطه دارد.
این عضو شورای شــهر تهران گفت: بنده و دیگر دوستان 
از اول دوره مرتــب تذکر دادیم. وقتی به مناطق می رویم 
نمی دانیم چه جوابی به مــردم بدهیم. نه بحث نظافت و 
نه فضای سبز برایشان مهم است، می گویند شبها با ترس 
و لــرز می خوابند و می خواهند این خطر از سرشــان دفع 
شــود. ما به دوره قبل اعتراض داشتیم که فرایند نوسازی 
بافت فرســوده را قفل کردند ولی  در حال حاضر که ۹ ماه 
از عمر شــورای جدید می گذرد کاری برای باز کردن این 

قفل نکردیم.

رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، با اعلام اینکه تاکنون هیچ موردی از آبله میمونی 
در کشــور گزارش نشده است، گفت: در حال حاضر وزارت 
بهداشــت مبادی مرزی را کنترل می کند و کســانیکه در 
مرزها تب و بثورات پوستی دارند،  ارزیابی و بررسی می شوند 
و اگر نیاز باشــد از آن ها تست گرفته می شود.دکتر ابراهیم 
قادری در گفت وگو با ایســنا، درباره بیماری آبله میمونی، 
گفــت: ویروس آبله میممونی در برخی جوندگان در برخی 
مناطق آفریقا دیده شــده و گاهی منجــر به طغیان هایی 
می شــود که این طغیان ها به انســان هم ســرایت کرده و 
ممکن اســت کشورهای دیگر را هم درگیر کند.وی با بیان 
اینکه هنوز منبع آلودگی بــا آبله میمونی در طغیان اخیر 
مشخص نیســت و این موضوع نگرانی هایی را ایجاد کرده 
است، گفت: همه کشورها هم این همت را دارند که سریعا 
آن را کنترل کنند. از آنجایی که خوشبختانه میزان واگیری 

این ویروس خیلی زیاد نیســت، احتمــالا دنیا در کنترل 
آبله میمونی مشکلی نخواهد داشــت.قادری با بیان اینکه 
واکســن آبله تا ۸۵ درصد بر روی آبله میمونی اثربخشــی 
دارد، گفت: در عین حال تزریق واکســن آبله در شــرایط 
فعلی نیازی نیست. البته ممکن است برخی کشورها برای 
پرســنل سیستم بهداشــتی و درمانی یا افرادی که تماس 
مســتقیم با افراد آلوده دارند، واکسن را تزریق کنند. زیرا 
می تواند از بروز بیماری پیشگیری کند، اما اینکه در سطح 
وسیع تزریق شود، اصلا چنین بحثی وجود ندارد.وی با بیان 
اینکه خوشــبختانه تاکنون هیچ موردی از آبله میمونی در 
کشور نداشــته ایم، گفت: در شرایط فعلی اصلا نیاز نیست 

که نگران واکســن باشیم. قادری درباره راه های انتقال آبله 
میمونی، گفت: یکی از راه هــای انتقال این بیماری تماس 
با حیوان آلوده اســت؛ اعم از لاشــه حیوان یا حیوان زنده. 
در عین حال تماس نزدیک با انســان آلوده به ویروس آبله 
میمونی هم می تواند منجر به انتقال این بیماری شــود که 
از طریق قطرات تنفســی و ذرات تنفسی، ترشحات انسان 
آلوده و رابطه جنسی با فرد آلوده، تماس با وسایل شخصی 
بیمار و... منتقل می شود.وی گفت: علائم این بیماری شامل 
سردرد، درد بدن، درد عضلانی، خستگی، تورم غدد لنفاوی 
و بثورات پوســتی اســت.قادری دربــاره اقدامات مراقبتی 
وزارت بهداشت برای شناسایی موارد احتمالی آبله میمونی 

در کشور، گفت: باید توجه کرد که بیماری های دیگری هم 
داریم که علائمی شبیه به آبله میمونی شامل تب و بثورات 
دارند، کــه اکثرا آبله مرغان هســتند و برخی بیماری های 
دیگر. مهمترین چیزی که می تواند کمک کند تا شک کنیم 
که فرد با این علائم به آبله میمونی مبتلاست، این است که 
آیا فرد بیمار با فرد بیمار دیگری از کشــور دیگری تماس 
داشــته یا اینکه سابقه مســافرت به منطقه آلوده را داشته 
یا خیر. در کشــور ما در مرحله ای کــه خودمان موردی از 
آبلــه میمونی نداریم، توجه به ســابقه تماس با افراد بیمار 
کشــورهای دیگر یا مســافرت به منطقه آلوده، مهم است.

وی گفت: در حال حاضر وزارت بهداشــت مبادی مرزی را 
کنترل می کند و کســانیکه در مرزها تب و بثورات پوستی 
دارند،  ارزیابی و بررســی می شوند و اگر نیاز باشد تست از 
آن ها گرفته می شــود. بنابراین در حد امکانات و توان مان 

کنترل های بهداشتی را در مبادی مرزی انجام می دهیم.

اســتاندار تهران بر لــزوم تکمیل بیمارســتان های نیمه 
تمــام شهرســتان های اســتان تهــران تاکید کــرد و از 
اختصاص۲۰۰۰میلیارد تومان به حوزه بهداشــت و درمان 
استان تهران در ســفر استانی رئیس جمهوری خبر داد.به 
گزارش ایسنا، نشست هیئت امنای دانشگاه شهید بهشتی 
بــا حضور دکتر مخبر معاون اول رئیس جمهور، دکتر عین 
اللهی وزیر بهداشت، محسن منصوری استاندار تهران و سایر 
مسئولان برگزار شد.منصوری استاندار تهران در این جلسه 

با اشاره به مصوبات سفر رئیس جمهور اظهار داشت: در قالب 
مصوبات سفر رئیس جمهور حدود ۲ هزار میلیارد تومان به 
حوزه بهداشت و درمان اســتان تهران اختصاص یافت که 
اتفاق بســیار خوبی اســت.وی افزود: پروژه های نیمه تمام 

بسیاری در حوزه بهداشت و درمان از جمله بیمارستان های 
۴۰۰ تختخوابی شهریار، ۳۰۰ تختخوابی اسلامشهر، ۳۰۰ 
تختخوابی ورامین، دماوند، فیروزکوه و شهرستان های دیگر 
داریم، بخشی از مشکلات بیمارستان های نیمه تمام استان 

مربوط به منابع و بخشــی ناشی از مشکلات اجرایی است، 
مصمم هســتیم پروژه جدیدی را در اســتان آغاز نکنیم و 
یکی اولویت های اصلی ما به ســرانجام رساندن پروژه های 
نیمه تمام اســت.بر اســاس گزارش پایگاه اطلاع رســانی 
اســتانداری تهران، منصوری تاکید کرد: در سال های اخیر 
توجه معطوف به حوزه درمان بوده در حالی که می بایست 
با بازنگری در راهبردها، به صورت متوازن در حوزه بهداشت 

و آموزش نیز برنامه ریزی و سرمایه گذاری کنیم.


